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ABSTRACT In 1985, the first Doppler weather radar to operate in Canada was established
by the Research Directorate of the Atmospheric Environment Service (AES) at a site in
King Cizy, north of Toronto, Ontarjo. The initial thrust of the research program immediately
recognized the advances Doppler observations would make in the operational sectorand a
system was devised to satisfactorily meet both needs. This paperdescribes the radar system,
the techniques, the data processing and innovations developed to provide immediate intelli-
gence to the data. The system was developed by adapting mainly commercial hardware and
in-house software. The system factors that are sign~ficant for operational meteorological
surveillance and analysis, the display form and formats, and the sample cases illustrating
the impact of Doppler observations on both synoptic and mesocale analysis in all seasons
complete the discussion.

Sign~ficant factors, in both systemparameters and meteorology that impinge on the suc-
cess of the Doppler radar program and its applications are summarized. There is sufficient
maturity in the technology display capabilities and meteorological knowledge to warrant
network implementation. However, research and development is still needed to interpret
and synthesize the voluminous amounts of available information. In particular, conceptual
models of the kinematics of mesoscale systems need considerable development.

RÉSUME Le premier radar Doppler en opération au Canada, à King City, au nord de
Toronto (Ontario), a été installé par la Direction générale de la recherche du Service de
l’environnement atmosphérique (SEA) en 1985. Les premières activités de recherche ont
immédiatement souligner le progrès que les observations Doppler occasionneraient dans le
secteur opérationnelet l’on instaura un système qui rencontrerait tous ces besoins. On décrit
le système, les techniques, le traitement des données et les inovations qui fournissent une
intelligence instantanée auxdonnées. Le système a été developpé en adoptant desmatériaux
commerciaux et des logiciels maison. On termine en décrivant les facteurs qui sont im-
portants pour la surveillance et l’analyse météo opérationnelles, les formes et structures
d’affichage, et les exemples de l’impact des observations Doppler sur les analyses, et syn-
optique et à méso-échelle, en toute saison.

On résume lesfacteurs importants, dans lesparamètres du système et en météorologie, qui
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empiètent sur le succès du programme Doppler et ses applications. Le système estsuffisam-
ment mûr, quant à sa technologie, ses capacités d’affichage et sa connaissance météo pour
établir un réseau. Toutefois, le recherche et le développement sont encore nécessaires pour
pouvoir interpréteret synthétiserl’énorme volume d’information produit. Enparticulier, des
modèles conceptuels de la cinématique des méso-systèmes ont besoin d’un développement
considérable.
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